
Bestyrelsesmøde, Skovgårdsparkens Børnehave 
2025-06-26 
 
Fremmødte: Maria, Kathrine, Ann Sophie, Sara Maria, Anne, Helle, Laura (ref.).  
Afbud: Diana, Christine, Kirstine, Marie. 
 
Næste bestyrelsesmøde: 18. august kl. 19-21 
Forældremøde: 25. september kl. 19-20:30 
 

1. Siden sidst 
a. Bedre børnefællesskaber, Jf. AULA 25/6, arbejde med positionering. Vil 

arbejde med det tidsrum, hvor der er færrest voksne til stede. Udvikling af 
skema med rullende rollefordeling, afprøves efter sommerferien. Roller, 
fx: Overbliksvoksen, praktisk voksen – fx konfliktløsning og toilet, 
fordybelsesvoksne – fx starte lege og blive i lege. Fordelen ved skemaet er 
ikke at skulle overveje eller forhandle fra dag til dag.  

b. Børnestatus: 33 begynder i skole, ca. 40 børn efter sommerferien. Der er 
plads til flere, og det er væsentligt, at vi gør opmærksomme på os selv. 

i. Deltagelse i by-fest på Hovedgaden, evt. løb mellem husene 
ii. Mulighed for flyers-uddeling i egne boligområder, obs ny 

bebyggelse i Gellerup.  
iii. Seddel med QR i supermarkeder. 
iv. Maria fortsat informere Vores Brabrand om ting vi gør.  

 
2. Personalenyt 

a. Peter tilbage fra barsel – begynder merit-pædagog-uddannelse, dvs. 
omtrent 2 dage på VIA ugentligt.  

b. Annie sygemeldt. 
c. Mads stopper – der bliver først vurderet om ny ansættelse, når vi kender 

status om indskrevne børn i efteråret. 
 

3. Evaluering af arbejdsdag (sandkasser, 9. juni). 
a. En god dag med god opbakning og god arbejdskraft. Arbejdsdag fungerer 

godt, når det er bestyrelsesdrevet, og når der er en konkret arbejdsopgave 
at løse.  

b. Sara Maria og Maria undersøger muligheden for at få lidt mere sand. 
Overvejelse over at inddrage forælder med minigraver. Ellers ordner vi det 
med en lille gruppe arbejdsfolk med udgangspunkt i bestyrelsen. 

c. Trillebøre der gik i stykker: Forslag at give mulighed for at man kan få et 
symbolsk tilskud i form af et gavekort til Bilka eller Bauhaus. Laura 
formulerer noget og sender til Maria. 
 

4. Evaluering af sommerfest 
a. Gode og mange aktiviteter! Ok fremmøde, men der var mange 

arrangementer i den uge (er der altid på det tidspunkt).  



b. Nogle forældre foreslår, det er lettere med fælles mad. Bestyrelsen er 
enige om, at ansattes kræfter bruges rigeligt, som det er, og at egen mad 
er at foretrække. Slush ice og popcorn var et hit. 

c. Næste år: Bestyrelsesopgave at hjælpe i mål med al oprydning – evt. 
skrive i indbydelse. Overvejelse over bestyrelsessynlighed: Kunne én fra 
bestyrelsen byde velkommen, præsentere program og lægge op til 
oprydning (evt. samme til julefest).  
 

5. Forældremøde, efterår 
a. Dato: Prioriterer så sent som muligt inden generalforsamling 1. oktober af 

hensyn til øvrige møder i skole o.lign., og således at nye børn kan nå at 
starte inden. 25. september kl. 19-20:30 (ca.) + efterfølgende 
konstituerende bestyrelsesmøde. 

b. Fremmøde lidt for lavt – hvorfor skal man prioritere at tage med?  
Nye forældre kan møde andre forældre, møde alle pædagoger; høre om 
børnehavens liv og traditioner, pædagogiske overvejelser for børnehaven 
og på stuen. 

c. Indhold:  
i. Vigtigt at se og møde de ansatte.  

ii. Vigtigt at mange forældre er med i overvejelser over det, som er 
væsentligt på stuen.  

iii. Vigtigt at høre noget om de pædagogiske overvejelser, som ligger 
bag tiltag. 

iv. Emner der popper op i samtaler med forældre på stuerne er for 
eksempel: 

1. hvordan holder man fødselsdag? 
2. hvad er en storegruppe? 
3. hvorfor laver vi udegrupper? 
4. Hvilke telefoner ringer man til hvornår, hvornår skriver man 

på aula? – og hvorfor er det vigtigt?  (akut, almindelig 
information, ønsker om længere samtale).  

5. pokemon-kort og legetøj i børnehaven 
6. navn i tøj og garderobe-tjek.  

v. Gerne en bunke flyers med til uddeling for dem, der har tid og lyst.  
d. Overvejelse om at bestyrelsesmedlemmer også kan deltage i at informere 

om retningslinjer mv.  
6. Evt. 

a. 2026: jubilæum, 60-års 4. april. Evt. fejring i forbindelse med 
Skovgårdsparkens boligforening.  

b. Liste over bestyrelsens medlemmer – Maria og Sara Maria laver, printer og 
hænger op.  

c. Opmærksomhed på årshjul + øvrige ressourcer på hjemmeside. Gerne 
printet årshjul på opslagstavler. Forslag om at lave det grafisk flot og 
dermed også kunne bruge det som pædagogisk værktøj i samtale om 
årets gang i børnehaven. 

d. Hjemmeside-opdatering: bestyrelse og ansatte  
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